السادس	الترتيب
COPTIC FRAGMENTS IN THE NATIONAL LIBRARY OF EGYPT	اسم البحث
$(D\bar{A}R\ AL ext{-}KUTUB)$	,
PROCEEDINGS OF THE SIXTH INTERNATIONAL SOCIETY FOR ARABIC PAPYROLOGY (ISAP) CONFERENCE (MUNICH, OCTOBER 7 <sup>TH</sup> -10 <sup>TH</sup> , 2014). THE PUBLICATION WILL BE IN THE COLLECTIVE VOLUME "FROM BARCELONA TO QOM: DOCUMENTS FROM MEDIEVAL MUSLIM WORLD, ED. ANDREAS KAPLONY AND DANIEL POTTHAST, TO BE PUBLISHED BY BRILL PUBLISHERS, LEIDEN IN SERIES ISLAMIC HISTORY AND CIVILIZATION	وعاء النشر
مقبول للنشر	سنة النشر

## الملخص العربي:

تحتوي مجموعة البرديات الموجودة في دار الكتب والوثائق القومية المصرية، في الاساس البرديات العربية، بالاضافة إلى مجموعة أخري من البرديات القبطية واليونانية (حوالي 200 بردية معظمها اجزاء صغيرة). وهذه المقالة تهدف إلى إعطاء نظرة عامة على مجموعة البرديات القبطية، وكذلك نشر وتحرير برديتين من هذه المجموعة وهما يحملوا أرقام 29 و 30)، كلا البرديتين عليهما كتبات عربية على الوجه الاخر من البرديتين. ويجب الاشارة إلى أن هذه تعتبر أول دراسة ونشر لمجموعة البرديات القبطية في دار الكتب.

## **English Abstract:**

The Papyrus Collection of the National Library and Archives of Egypt (Dar el-Kûtub) contains, besides Arabic material, quite a large amount of Coptic and Greek documents (around 200 pieces). This article aims to give some insights on these papyri and at providing the edition of two of them, namely P.Cair.Eg.Lib. inv. 29 and 30, both documents having Arabic texts on their backside. Until recent time these Coptic texts had never been subject of study or publication.